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Protokół  Nr XLII/2017 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie 
z  dnia 28 września 2017 roku

Radnych ogółem    -  23
Radnych obecnych na sesji  – 16 (Nieobecni radni to:Edyta Babicka,  Maciej  Łoś,
Konrad  Fuśnik,  Mateusz  Bereda,  Paweł  Banaszek,  Krzysztof  Rembelski,  Mariusz
Stępnik)

Listy obecności radnych, Przewodniczących Rad Osiedlowych, Sołtysów i  pracowników
jednostek organizacyjnych gminy stanowią załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Leszek Czarzasty, stwierdziwszy quorum ( na sali obrad
obecnych było 20 radnych, (nieobecni radni to:(Nieobecni radni to:Edyta Babicka, Maciej
Łoś,  Konrad Fuśnik,  Mateusz Bereda,  Paweł  Banaszek,  Krzysztof  Rembelski,  Mariusz
Stępnik) otworzył  XLII sesję Rady Miejskiej w Wołominie kadencji 2014-2018 w dniu  28
września  2017  roku  o  godz.  18:10.  Sesja  została  zwołana  na  wniosek  Burmistrza
Wołomina ( treść wniosku stanowi załącznik nr 2 do nn protokołu) zgodnie z art.20 ust 3
ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku  o  samorządzie  gminnym.  Przewodniczący  obrad
przywitał Burmistrza Wołomina Elżbietę Radwan,  radnych i przybyłych gości.

Pkt 1 
Wybór sekretarza obrad
Kandydatura  radnego  Adama  Beredy  do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  została
przyjęta w głosowaniu jawnym za -16 głosów, przeciw-0, wstrz.- 0
                                             
Pkt 2
Ustalenie porządku obradach 
Porządek obrad został przesłany radnym  wraz z informacją o terminie sesji  i projektami
uchwał i stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym za-16 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Pkt 3

Uchwała Nr XLII-128/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok
2017;

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Przedstawiła  uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  którego  treść  została  załączona  do
egzemplarza  archiwalnego  uchwały.  Zmiany  są  podyktowane  przeprowadzeniem
postępowania  przetargowego  na  dostarczenie  wyposażenia  dla  Ochotniczych  Straży
Pożarnych,  w  ramach  zadań  realizowanych  w  br  z  Wołomińskiego  Budżetu
Obywatelskiego i  Funduszu Sołeckiego. Pierwsze postępowanie  od 5-14 lipca 2017 r.
wtedy złożone oferty przekraczały kwotę środków w planie uchwały budżetowej na rok
2017.  Drugi  przetarg  w  okresie  25-4  września  2017  roku.  Postępowanie  zostało
przeprowadzone.  Ostateczne  rozstrzygniecie  nastąpiło  w  dniu  18  września,  gdyż
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konieczne było uzupełnienie złożonych ofert. W ramach tego postępowania gmina dostała
ofertę,  której  wartość  mieści  się  w  środkach  przeznaczonych  na  ten  cel  w  uchwale
budżetowej  na  rok  2017,  lecz  środki  te  zostały  wskazane  w  różnych  paragrafach
klasyfikacji budżetowej. Cześć sprzętu, która będzie zakupiona w ramach realizacji tych
zadań,  powinna  być  sfinansowana  z  paragrafów majątkowych  klasyfikacji  budżetowej,
natomiast druga część z paragrafów wydatków bieżących klasyfikacji budżetowej. To jest
różnica, którą proponuje się przenieść pomiędzy paragrafami: 421 – zakup wyposażenia,
a paragrafem 606. Jest to zmiana kosmetyczna, żeby można było umożliwić realizację
tego zadania i podpisanie umów. Czas związania ofertą mija w dniu 3 października 2017
roku.  

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zapytał, kiedy wpłynął wniosek z wydziału o przeniesienie tych środków?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała,  że  otwarcie  ofert  nastąpiło  4  września.  W  okresie  od  4-18  września
oferenci uzupełniali dokumentację. Ostateczne rozstrzygnięcie nastąpiło 18 września. W
dniu 20 września wydział przygotował pismo, które fizycznie zostało zaakceptowane przez
Panią Burmistrz. W dniu 21 września pismo wpłynęło do Wydziału Budżetowego. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zapytał, czy w dniu 4 września było wiadomo, jak jest kwota z przetargu?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że w dniu 4 września nie była znana kwota uzyskana w przetargu, gdyż jeszcze
nie nastąpiło rozstrzygniecie. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Uważał, żę w dniu 4 września nastąpiło otwarcie ofert, więc ceny usługi były znane. Znana
była  cena  najwyższa  i  najniższa.  Kwestia  było  uzupełnienie  dokumentacji,  po  to,  by
stwierdzić czy ktoś zostanie wykluczony z przetargu.

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Nie była członkiem komisji przetargowej, więc nie zna szczegółów. Natomiast ostateczna
decyzja i ostateczna pewność, jaki będzie koszt sfinansowania tego zadania, nastąpiła w
dniu 18 września. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Poprosił o informację, jaka oferta została wybrana i czy były tańsze oferty od tej, która
została wybrana, oraz czy zostały jakieś odrzucone?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Poinformowała,  że  została  wybrana  najtańsza  i  najlepsza  oferta,  która  spełniała
oczekiwania zamawiającego.  Jeśli byłaby tańsza oferta, to nie można by jej było wybrać. 
Pani  Skarbnik nie  odpowiedziała  na pytanie dot.  ofert  odrzuconych,  gdyż dotyczy ono
przebiegu procesu przetargowego.

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Powiedziała, że w związku z nieobecnością Zastępcy Burmistrza Edyty Zbieć zajmującej
się przetargami, może opierać się jedynie na dokumentach, które dostarczył wydział. To
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przesuniecie  pomiędzy  paragrafami,  jest  sprawą  kosmetyczną.  Celem jest  podpisanie
umowy i zrealizowanie zakupu sprzętu dla Strażaków. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Wyjaśnił, że chodzi mu o to, że otwierając oferty wiedziano, jakie są ceny i zakładając iż
cała dokumentacja jest aktualna i wszystkie oferty spełniły te warunki, to jeżeli  została
wybrana najtańsza oferta   i  okazało się,  że jest ona kwota,  która przewyższa wydatki
majątkowe  to,  trzeba  przenieść  środki  między  paragrafami.  To  było  wiadomo  już  4
września, więc  można to było zrobić wyprzedzająco na sesji w dniu 7 września. Jednak
czekano na zakończenie postępowania i zwoływana jest sesja nadzwyczajna.

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Oświadczyła, że w całej  sprawie nie ma żadnej złej  woli.  Pani Burmistrz nie rozumiała
pytania i do czego dąży Przewodniczący Rady. Są procedury związane z postępowaniem
przy zamówieniach publicznych. Zgodnie z przepisami i zgodnie ze sztuką postępowanie
zostało  przeprowadzone.  Ni  byłoby problemu,  gdyby Pani  burmistrz  mogła  przesuwać
sama drobne środki pomiędzy paragrafami. Wtedy Rada nie musiałaby się spotykać. Pani
burmistrz prosiła radnych o przegłosowanie tej uchwały. Na wszystkie pytania radnych w
tej sprawie odpowie Zastępca Burmistrza Edyta Zbieć. Jednak aby strażacy mogli szybciej
korzystać z tego sprzętu, na który czekają, należy przegłosować omawianą uchwalę. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zapytał, czy wyprzedzająco , nie można było przenieść tych środków już 7 września?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Poinformowała, że tak nie można było zrobić. Decyzja, która mogła być podjęta w zakresie
przeniesienia środków, podjęta została w dniu 18 września. Nie mogło dojść wcześniej do
przeniesienia,  dlaczego,  że  cała  dokumentacja  musiała  zostać  sprawdzona.  Były
przygotowywane uzupełnienia przez oferentów. Nie może powiedzieć, ilu było oferentów,
ale  był  to  już  drugi  przetarg.  Pierwszy odbywał  się  w lipcu  i  wartość  złożonych  ofert
przekroczyła  środki  przewidziane  w  planie  na  ten  cel.  Proponowana  zmiana  dotyczy
3 000 zł i jest to przeniesienie pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w ramach
tego samego zadania. To jest zmiana kosmetyczna. Odbyły się spotkania ze strażakami.
To strażacy wybrali sprzęt, który był potrzebny. Z Wołomińskiego Budżetu Obywatelskiego
były zadania, gdzie były wskazane konkretne sprzęty. Szacunki były wykonane w ubiegłym
roku. 
Odpowiadając na pytanie, czy w dniu 7 wrzeąnia nie można było przenieść tych środków,
Pani  skarbnik  odpowiedziała,  że  nie  bo  procedura  była  w  toku.  Były  sprawdzane
dokumenty i do 18 września nie było wiadomo, czy w ogóle ten przetarg będzie mógł być
rozstrzygnięty i czy wszystkie oferty spełniały wymagania, oraz czy oferenci, którzy zostali
poproszeni  o  uzupełnienie  dokumentacji,  tego  dokonają.  Gdyby  nie  uzupełniliby
dokumentacji,  to oferty musiałyby być odrzucone.  Wskazywanie do przesunięć byłoby
przedwczesne, bo można było naruszyć przepisy ustawy o zamówieniach publicznych, w
tym kontekście, iż oferenci mogliby to odczytać jako sugerowanie tej firmy, która wygra
postępowanie. 
W  ocenie  Pani  Skarbnik  dopiero  18  września  można  było  stwierdzić  potencjalnego
zwycięzcę tego postępowania i faktyczne koszty i wydatki, które trzeba będzie ponieść
przy realizacji tego zadania. 
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Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Prosił o wyjaśnienie, w jaki sposób można było przesunięciem środków sugerować wybór
wykonawcy, skoro to były tylko przesunięcia pomiędzy paragrafami. 

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Powtórzyła,  że  ani  4  ani  7  ani  17  września  nie  można  było  podać  sprawdzonej  i
prawdziwej informacji dot. wyboru oferty. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Uważał, że kwestia na jakim paragrafie gmina ma środki i z jakiego paragrafu je wydaje, to
nie jest kwestia tego, kto wygra przetarg, lecz jest to kwestia tego, ile gmina na ten cel
przeznacza pieniędzy. Zapytała, ile gmina na to zadanie przeznacza pieniędzy z budżetu
obywatelskiego?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Powiedziała,  że  to  są  trzy  zadania,  tj.  Wołomińskiego  budżetu  Obywatelskiego  i  z
Funduszu  Sołeckiego.  To  jest  bardzo  dużo  sprzętu.  Z  Wołomińskiego  funduszu
Obywatelskiego to są dwa zadania pod nazwą: „ wyposaż Straż w soje Bezpieczeństwie”
oraz  „  Bezpieczna  Gmina  Wołomin”.  Na  te  zadania  składa  się  bardzo  dużo  sprzętu
wyposażenia dla OSP. Wartość dla wszystkich elementów wyposażenia tj. 88 134
Te 3 000 zł  jest  przenoszone z paragrafu wydatków bieżących tj.  z § 421 do § 606 –
wydatki majątkowe. Przetarg obejmował trzy zadania. To jest bardzo duża ilość sprzętu.
Można było przeprowadzić trzy zadania. Byłyby to trzy przetargi nieograniczone. Te trzy
zadania zostały przeprowadzone w jednej procedurze, jednym postępowaniem. 

Tomasz Kowalczyk – radny
Zapytał, czy to dotyczy dostawy sprzętu dla OSP w Majdanie i  dla OSP w Ossowie?

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała twierdząco na pytanie radnego.

Tomasz Kowalczyk – radny
Stwierdził,  że to był  jeden przetarg, jedna oferta na dwa zadania, a suma tych dwóch
zadań z ofert jest mniejsza niż było przeznaczone w budżecie. Według Niego  coś się nie
zgadzało, bo w budżecie było 174 116 zł, a całość oferty jest na 170 405,01 zł. 

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła,  że  globalnie  jest  to  wycena  całego  tego  zadania.  Natomiast  finansowanie
zadań w gminie musi odbywać się zgodnie z rodzajem i zgodnie z przepisami. Zadania
finansowane są w ramach działów, rozdziałów i  paragrafów klasyfikacji  budżetowej.  Tu
chodzi  o  przesunięcie  środków  pomiędzy  paragrafami.  Ta  informacja  zawarta  jest  w
uzasadnieniu  do  uchwały.  Aby  można  było  zrealizować  to  zadanie,  proponuje  się  w
ramach działu 754 rozdz. 75412 przesunąć kwotę 3000 zł z § 421 – wydatki bieżące na §
606 – wydatki  na zakupu inwestycyjne ( aby można było zrealizować to zadanie w br.
zgodnie  z  wnioskami  do  Wołomińskiego  Budżetu  Obywatelskiego  jaki  i  Funduszu
sołeckiego).  Jest to konieczne, gdyż wartość jednostkowa zakupu sprzętu, który został
przyjęty do realizacji, który został uzgodniony z przedstawicielami OSP na terenie Gminy
Wołomin, niektóre elementy przekraczają wartość początkową 3 500 zł. W związku z tym
muszą zostać zakwalifikowane do sfinansowania z budżetu jako wydatki inwestycyjne. Te
wszystkie trzy zadania globalnie nie przekraczają wszystkich środkó przewidziuanych na
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ten cel w uchwale budżetowej. Natomiast w podziale na paragrafy klasyfikacji budżetowej
są braki w § 606, a na § 421 tych środków jest trochę więcej. 

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Zgłosił wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał.

Wniosek został zaakceptowany w głosowaniu jawnym za- 16 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych na sali obrad, za
– 14 głosów, przeciw-0, wstrz.-2 osoby

Uchwała Nr XLII-129/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wołomin na lata 2017-2026.

Marta Maliszewska – Skarbnik Gminy
Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej jest konsekwencja podjętej uchwały ws. zmiany
uchwały budżetowej na 2017 roku. W konsekwencji następują zmiany w dwóch pozycjach
WPF. Następuje zmniejszenie pozycji dotyczącej wydatków bieżących, a zwiększenie dot.
wydatków inwestycyjnych.

Emil Wiatrak – radny
W WPF jest  pozycja „Budowa kompleksu Rekreacyjnego na terenie OSIR Huragan w
Wołominie-projekt” ( Projekt stworzenia warunków do rozwijania usług lokalnych, w tym
rekreacji, sportu, kultury i związanej z nimi infrastruktury). To są wydatki majątkowe. Radny
zapytał, czego to dotyczy?

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Wyjaśnił radnemu, że na poprzedniej sesji rada Miejska, w ramach zmiany WPF przyjęła
do realizacji  to  zadanie.  Dyskutowano nad różnymi  projektami.  Nie  zgodziła  się  Rada
Miejska  na  projekt  Miejskiego  Domu  Kultury.  Przewodniczący  Przypomniał,  że  zanim
zostanie  ogłoszony  przetarg  na  wykonanie  tego  projektu,  ma  odbyć  się  spotkanie  z
radnymi celem przedstawienia koncepcji i założeń, co tam planuje się zrobić. Takie samo
spotkanie miało się odbyć odnośnie projektu i remontu Miejskiego Domu Kultury, co było
warunkiem  wprowadzenia  tego  drugiego  zadania.  Prosił  więc  o  zorganizowanie  tych
spotkań w dogodnym dla radnych terminie,  by można było te  tematy przedyskutować.
Zastępca Burmistrza Edyta Zbiec zobowiązała się do zorganizowania takich spotkań. 

Mirosław Bieńczyk – radny
Zadał  pytanie  dotyczące  inwestycji  budowy  ul.  Długiej  w  Duczkach.  Jest  zapisana  w
dwóch pozycjach.

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Powiedział, że tak radni wprowadzili, Jedna pozycja to jest pierwszy etap budowy tej ulicy.
Druga pozycja to jest budowa tej ulicy na lata 2019-2020. To jest dokończenie budowy tej
ulicy, jeśli zostanie wykonany pierwszy etap tej ulicy. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych na sali obrad, za
– 14 głosów, przeciw-0, wstrz.-2 osoby
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Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Przypomniał,  że kolejna sesja jest  planowana na dzień 26 października,  choć nie  jest
wykluczona  sesja  nadzwyczajna,  bo  stwierdził,  że  nie  można  wcześniej  rozsądnie
prognozować wydatków. 

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Sprzeciwiła się takiemu obrażaniu pracowników urzędy przez Przewodniczącego Rady, że
cokolwiek źle prognozują. Zwróciła uwagę, że cały czas trwa tryb przetargowy. Cały czas
trzeba robić  dodatkowe przetargi,  ze  względu na  wzrost  cen  i  ze  względu  na ogólna
sytuację, która jest w kraju. Pani Burmistrz prosiła o szacunek dla pracy urzędników, bo to
nie jest ani zła wola, ani złe planowanie.  Zapewniła o swojej otwartości na współpracę.
Zwróciła  uwagę  na  fakt,  że  jest  jedynym  burmistrzem  w  Polsce,  który  ma  odebrane
uprawnienia przesuwania środków między paragrafami.  Gdyby Pani  burmistrz  miała  te
uprawnienia, to nie fatygowałaby radnych i nie prosiła, by zasiadali na sali obrad poza
godzinami pracy urzędu.  

Leszek Czarzasty – Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że nie chciał  nikogo obrazić i  deprecjonować, tylko uważał,  że takie rzeczy
można zaplanować i  można było  te  przeniesienia zrobić  wcześniej,  bo to  jest  kwestia
dobrej  woli.  Znając  wcześniej  pewne  kwoty,  nie  jest  konieczne  zwoływanie  sesji
nadzwyczajnej dla 3 000 zł. Przewodniczący Rady miał inne  zdanie niż Pani Burmistrz,
więc nie zgodził się z opinią wyrażoną przez Nią.  

Elżbieta Radwan – Burmistrz Wołomina
Nikt  nie  jest  aż  tak  przewidujący  i  nie  ma  wpływu  na  przebieg  postępowania
przetargowego i nie wiadomo jak sytuacja może zaskoczyć. Budżet to żywy organizm, w
którym są zapisane różne pieniądze na różne cele, w różnych paragrafach. Gdyby Pani
burmistrz miała uprawnienia , to nie fatygowałaby radnych o tak późnej porze dnia.  Dobry
obyczaj jest w Polsce przestrzegany, to jest szacunek do drugiego człowieka.

Tomasz Kowalczyk- radny
Poinformował, o tematach , które są przewidziane na posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa
zaplanowanej na dzień 24 października 2017 roku. Sprawa dotyczy ostatniej  sytuacji  z
podtopieniami  i  pracami  mającymi  na  celu  odwodnienie  podtapianych  terenów.  Po
rozmowach ze strażakami i  sołtysami chciałby poruszyć pewne kwestie,  pewne rzeczy
wyjaśnić  na  posiedzeniu  Komisji  Bezpieczeństwa.  Może  uda  się  usprawnić  to,  co
funkcjonuje w naszej gminie. Na spotkaniu wiejskim w Leśniakowiźnie obecni tam radni
obiecali mieszkańcom, że zapytają o prace komisji, która została swego czasu powołana
do rozwiązania problemów mieszkańców wsi Leśniakowizna.
Radny  zaprosił  na  obchody  20-lecia  konsekracji  kościoła  w  Majdanie  w  dniu  7
października. W tym dniu jest również odpust parafialny. 

Dominik Kozaczka – radny
Na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  będzie  omawiana  kwestia  internetu
szerokopasmowego.  Do  końca  września  miały  zakończyć  się  prace  naprawcze.
Przypomniał, że od urzędników miał być impuls celem wyznaczenia terminu tej komisji.

Eugeniusz Dembiński – radny 
Przypomniał o konieczności dokonania doraźnych napraw na ul. Mickiewicza i na odcinku
drogi łączącej ul. Mickiewicza z ul. Matejki. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął  XLII  sesję
Rady Miejskiej w Wołominie w dniu 28 września 2017 roku o godz. 18:45.
Wszystkie podjęte w trakcie trwania sesji uchwały stanowią integralną część niniejszego
protokołu. 

                                                          

Protokołowała                            Sekretarz obrad                             Przewodniczący obrad 
                                                   
Grażyna Płaneta                         Adam Bereda                                  Leszek Czarzasty
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